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Sigmagebied Groot Broek  -  Jachtrecht

Het natuurgebied Groot Broek is van oorsprong een moerassig gebied en maakt deel uit 
van het Sigmaplan voor de Durmevallei. Het natuurgebied is bovendien een waardevol 
leefgebied voor heel wat diersoorten.

Voor de realisatie van het Sigmaplan werden verscheidene eigendommen aangekocht. Bij 
deze aankoop werd soms een overeenkomst afgesloten voor jachtrecht.

Op 1 maart 2019 verkreeg een plaatselijke eigenaar via een addendum het exclusieve 
jachtrecht over de volledige oppervlakte van het natuurgebied Groot Broek, tussen 
Waasmunster en Temse. Dat addendum werd zonder mededingen of transparantie 
afgesloten. Dit ondanks de regelgeving in het Jachtdecreet die bepaalt dat “het jagen op 
de domeinen van openbare besturen [alleen is] geoorloofd ingevolge jachtrecht [dat is] 
toegekend volgens de principes van mededingen en transparantie”.

Wanneer de infrastructuurwerken aan het Groot Broek zijn afgewerkt, krijgt het gebied 
het statuut van natuurreservaat. Deze afronding wordt vooropgesteld tegen 2030. Dan 
zou er ook een jachtverbod opgenomen kunnen worden.

1. Onder welke voorwaarden kan iemand jachtrecht verkrijgen in het natuurgebied 
Groot Broek?

2. Onder welke voorwaarden kan iemand exclusief jachtrecht verkrijgen in het 
natuurgebied Groot Broek?

3. Kan de minister de gunningsopdracht en het addendum voor de uitbreiding van het 
jachtrecht voorleggen?

4. Er is al door Vogelbescherming Vlaanderen de vraag gesteld om de vergunning in te 
trekken, maar dat werd geweigerd. 

Op basis van welke argumenten werd deze vraag geweigerd?

5. Zal het toekennen van het exclusief jachtrecht herbekeken worden? Welke stappen 
zullen worden ondernomen?

6. Zal, wanneer het gebied ontwikkeld is, gekozen worden voor een jachtgebied om de 
aanwezige dieren te beschermen?
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1-2.Voor wat betreft het gebied “Groot Broek” werd in 2012 in het kader van een 
onteigeningsprocedure afgesproken dat de eigenaar zijn jachtrecht kon blijven 
uitoefenen onder bepaalde voorwaarden. Dit verliep in overleg met het Agentschap 
Natuur en Bos (ANB). In 2019 werd dit jachtrecht in het verlengde hiervan uitgebreid 
via addenda aangezien enkel deze persoon in aanmerking kwam. Gelet op de ligging 
van de betrokken percelen en de specifieke situatie kon geen zelfstandig jachtrecht 
worden toegekend.

3. Om bovenvermelde reden zijn er geen stukken inzake een openbare 
aanbestedingsprocedure.

4. Ten eerste kon, gelet op de ligging van de betrokken percelen en de specifieke 
situatie, geen zelfstandig jachtrecht worden toegekend en zou een aparte 
inmededingingstelling aldus doelloos zijn geweest. Uit het ontbreken van een 
inmededingingstelling lijkt in dit specifieke geval geen grond voor onwettigheid te 
kunnen worden afgeleid. 

Ten tweede geeft Vogelbescherming Vlaanderen aan “het addendum te betwisten”. 
Juridisch dient evenwel te worden vastgesteld dat het addendum op vandaag bestaat 
en de partijen erbij tot wet strekt overeenkomstig artikel 5.69 van het Nieuw 
Burgerlijk Wetboek.

Het feit dat Vogelbescherming Vlaanderen zich vragen stelt bij het addendum en de 
wettigheid ervan in vraag stelt, leidt er niet toe dat het addendum eenzijdig kan 
worden “geschrapt”. De nietigheid dient door een rechtbank te worden uitgesproken 
alvorens een contractpartij van haar contractuele verplichtingen wordt ontslagen.  

In de praktijk is het jachtrecht heden opgeschort gelet op de werken die momenteel 
in het gebied aan de gang zijn. Deze opschorting houdt in dat er momenteel niet kan 
worden gejaagd.

5-6.Door het ANB wordt een visie rond jacht binnen de Sigmagebieden uitgewerkt in 
relatie tot de geldende natuurdoelstellingen. Meer informatie dient u bij de 
betreffende voogdijminister op te vragen. Zodra deze visie duidelijk is, zal bekeken 
worden hoe met het huidige jachtrecht dient te worden omgegaan.


